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Vážený čtenáři, vzhledem k rozsáhlosti zápisu z jednání zastupitelstva města otisku-
jeme na tomto místě pouze výpis jednotlivých usnesení zastupitelstva. Celý zápis je 
zveřejněn na internetových stránkách města www.svihov.cz. Z důvodu dodržení záko-
na o ochraně osobních dat jsou jména občanů, o kterých zastupitelstvo jednalo, při zve-
řejnění začerněna. Úplný zápis bez provedených úprav je k nahlédnutí na Městském 
úřadě Švihov.

Zasedání č. 19 ze dne 25. 6. 2024
Návrh usnesení: Zastupitelstvo města schvaluje předložený program zasedání.
Výsledek hlasování: pro 9, proti 0, zdrželi se 0. 
Usnesení č. 166/Z19/24 bylo schváleno.

Návrh na usnesení: Zastupitelstvo města schvaluje závěrečný účet města za rok 
2023 včetně zprávy Krajského úřadu Plzeňského kraje o výsledku přezkoumání 
hospodaření města za rok 2023, a to vyjádřením souhlasu s celoročním hospo-
dařením města bez výhrad
Výsledek hlasování: pro 9, proti 0, zdržel se 0. 
Usnesení č. 167/Z19/24 bylo schváleno.

Návrh na usnesení: Zastupitelstvo města schvaluje v souladu s ustanovením  
§ 84, odst. 2, písm. b) zákona č. 128/2000 Sb., o obcích, v platném znění a vyhlášky  
č. 220/2013 Sb., o požadavcích na schvalování účetních závěrek některých vybra-
ných účetních jednotek, v platném znění, účetní závěrku města Švihova včetně 
výsledku hospodaření města za rok 2023 sestavenou k 31.12.2023.
Výsledek hlasování: pro 9, proti 0, zdrželi se 0. 
Usnesení č. 168/Z19/24 bylo schváleno.

Návrh na usnesení: Zastupitelstvo města schvaluje účetní závěrku Základní školy 
a Mateřské školy Švihov, okres Klatovy, příspěvkové organizace, včetně výsled-
ku hospodaření za účetní období 2023 sestavenou k 31. 12. 2023. Hospodářský 
výsledek – zisk ve výši 533 503,- Kč bude převeden do rezervního fondu částkou 
426 803,- Kč a fondu odměn částkou 106 700,- Kč.
Výsledek hlasování: pro 9, proti 0, zdrželi se 0. 
Usnesení č. 169/Z19/24 bylo schváleno.

Návrh usnesení: Zastupitelstvo města souhlasí s dotací z programu podpory mlá-
dežnických spolků na rok 2024 pro TJ Sokol Švihov ve výši 45 000,- Kč.
Výsledek hlasování: pro 9, proti 0, zdržel se 0. 
Usnesení č. 170/Z19/24 bylo schváleno.

Návrh usnesení: Zastupitelstvo města souhlasí s dotací z programu podpory 
sportu na rok 2024 pro TJ Sokol Švihov ve výši 45 000,- Kč.
Výsledek hlasování: pro 9, proti 0, zdržel se 0. 
Usnesení č. 171/Z19/24 bylo schváleno.

Usnesení  zastupitelstva  města
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Návrh usnesení: Zastupitelstvo města souhlasí se zapůjčením festivalového sta-
nu a prominutím nájmu FC Švihov z důvodu konání hudební zábavy, která se 
uskuteční dne 28. 6. 2024
Výsledek hlasování: pro 9, proti 0, zdrželi se 0. 
Usnesení č. 172/Z19/24 bylo schváleno.                                                                                                                                      (vp)

Vzpomínky Josefa Tomáška na život ve Švihově

Josef Tomášek, kterého pamatují jen ti nejstarší švihovští spoluobčané, se-
psal před padesáti lety  vzpomínky na své působení v milovaném Švihově. 
Následující jím sepsané řádky popisují život v našem městě v první polovině 
minulého století (1. část)

Správa elektrovodné sítě města Švihova

Město Švihov, kde jsem bydlel od r. 1902 až do r. 1960, zavedlo si v roce 1912 na 
svůj náklad rozvodnou elektrickou síť po celém městě. Stejnosměrný elektrický proud  
o napětí 220 voltů dodával místní mlýn podle předem sjednané smlouvy. Město po-
třebovalo elektrický proud pro osvětlování ulic a přebytek odprodávalo obyvatelstvu. 

Administrativně-účetní práce a technickou správu obstarávala zvláštní komise zva-
ná „Správa elektrovodné sítě města Švihova“. Komise sestávala z členů městské rady  
a z obecního zastupitelství, tudíž z volených občanů. 

Asi v r. 1932 rozvedly po městě druhou elektrickou síť Západočeské elektrárny v Plz-
ni se střídavým proudem o napětí 220/340 V. Tento proud již odpovídal Čsl. normám. 

Městu nastala těžká a nebezpečná konkurence, neboť proud dodávaný Západočes-
kými elektrárnami byl mnohem kvalitnější, nežli proud dodávaný mlýnem. Značně 
kolísavé napětí v městské síti znehodnocovalo dodávku spotřebitelům a stížnosti den 
ze dne se množily. K Západočeským elektrárnám přesto přistoupilo jen 18 odběratelů. 
U města zůstalo asi 250, ale hrozilo nebezpečí, že někteří nespokojení odběratelé rov-
něž přestoupí na druhou síť. Tyto okolnosti donutily město k provedení rekonstrukce 
sítě stejnosměrné na síť pro třífázový proud, ale zatím s dodávkou i nadále s proudem 
stejnosměrným.

V té době, asi v r. 1933, se dostavil do mého bytu starosta města Sedláček v dopro-
vodu s prvním radním Slámou a s majitelem mlýna Tylem se žádostí, abych převzal 
předsednictví v elektrické komisi. Vylíčili mi neutěšený finanční stav sítě. Jejich nalé-
havé žádosti jsem vyhověl a slíbil, že se pokusím stav elektrovodné sítě napravit. Jako 
předseda komise jsem se stal i členem Svazu Čsl. těžkého průmyslu v Praze, odbor 
elektrárenský (později i vodárenský). Místo předsedy komise byla čestná, tudíž nepla-
cená funkce. 

Všichni členové komise zůstali i na dále ve svých funkcích. Změn jsem si nepřál, 
protože členové komise byli poctiví a rozumní lidé přes to, že žádný z nich elektrice, 
ani finančnímu hospodářství nerozuměl. 
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Kromě předsednictví zastával jsem v komisi ještě funkci pokladníka, účetního (vy-
počítávání a vyúčtování spotřeby elektrického proudu spotřebitelům měsíčně) a vy-
řizoval jsem osobně všechnu korespondenci. Po převzetí funkce předsedy od svého 
předchůdce, který se ze Švihova odstěhoval, to bylo začátkem r. 1933, jsem zjistil tento 
hospodářský stav: v Občanské záložně zápůjčky, pokud se pamatuji Kčs 220 000 na 6% 
úrok, nezaplacený odběr elektrického proudu ze mlýna za 9 měsíců a vrstva nezaplace-
ných účtů dodavatelů v celkové částce včetně zápůjček cca 300.000,- Kčs. K 1. červenci 
se měl zaplatit úrok a amortizace ze zápůjček, ale hotovost v pokladně vůbec žádná. 
Přiznávám se, že pro mne nastala velká starost, jak podnik pro město zachránit. 

Obětoval jsem na to několik nocí (ve dne jsem byl v zaměstnání v Plzni). Vše jsem 
propočítával a zjišťoval, zda svěřený podnik může být rentabilní a jaké skutečné jsou 
příčiny úpadku. Z rozpočtu jsem škrtl všechny odměny předsedovi, pokladníkovi  
a účetnímu. 

Elektrovodná síť byla po rekonstrukci v dobrém stavu a také přípojky odpovídaly 
předepsaným normám. Přes toto zjištění vykazovala sít 55 % i více proudových ztrát 
(dovoleno jen 15 %). Pravá příčina mohla být jen v nedovoleném odběru elektrického 
proudu. Podle propočtu musela sít vynášet. Kontrolou odběratelů jsem zjistil, že 80% 
odběratelů nemá elektroměry řádně zaplombovány. Do tří dnů byla závada odstraněna 
a odběratelé upozorněni na trestní stíhání i následky nedovoleného odběru. Výsledky 
se dostavily. Za pouhý měsíc síťové ztráty klesly z 55 % na pouhých 6 % a příjmy se 
přiměřeně zvýšily.

Faktury dodavatelů jsem převážně vrátil se žádostí, aby je doplnili údajem, kde byla 
práce provedena, jak dlouho trvala a jaký materiál byl dodán, abych správnost faktur 
mohl překontrolovat a zaplatit. Faktury se do měsíce všechny vrátily, ve většině pří-
padů opraveny s příslušnou omluvou. Jak velikých chyb se ve vyúčtování dopustili, 
vysvítá z jedné faktury, která zněla před provedením opravy na částku 1.850,- Kčs, po 
opravě na pouhých 625,- Kčs. Stále však trvalo nebezpečí, že naši odběratelé přepojí se 
na síť Západočeských elektráren. 

Město mělo sjednanou smlouvu s mlýnem na dodávku elektrického proudu na dobu 
15 let, ve které byl stanoven nejnižší a nejvyšší odběr elektrického proudu. Jak tedy od-
běratele udržet a uspokojit vzhledem ke špatné kvalitě proudu dodávaného mlýnem? 
Řešení. Spotřebitelům jsem nabídl uzavřít smlouvu na odběr elektrického proudu  
z městské sítě na dobu 15 let. Ten, kdo na smlouvu přistoupí, sníží se mu cena za spo-
třebu proudu o 20 haléřů za jednu kilowattovou hodinu pro světlo a o 10 haléřů pro 
spotřebu motorového proudu. Dále zavedena sleva bytová, pro radia. Větším odběrate-
lům motorového proudu poskytnuta návratková sleva. Výsledek byl opět dobrý. 

Obyvatelé měli pro obec porozumění a skoro všichni podepsali smlouvu. Podepsá-
ním smlouvy vzrostl odběr elektrického proudu natolik, že povstal vážný těžko řeši-
telný problém. Elektrárna ve mlýně nemohla již krýt zvýšenou spotřebu elektrického 
proudu. Postavením dalšího výbušného vedle vodní turbíny a již stávajícího jednoho 
výbušného motoru bylo by pro elektrárnu mlýna velmi neúnosné a na zdražení prou-
du nemohlo se za daných okolností pomýšlet. Po vzájemné dohodě s majitelem mlý-
na jsme došli ke stejnému názoru, zrušit sjednanou smlouvu mezi městem a mlýnem  
a požádat o dodávku elektrického proudu Západočeské elektrárny v Plzni. To se stalo 
v roce 1936, kdy jsme vykazovali již čistý zisk 155.000,- Kčs ročně.

(pokračování příště)  (VP)
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III. setkání rodáků Třebýcinky a Bezděkova

Dne 15.6.2024 se konalo III. setkání rodáků Třebýcinky a Bezděkova, které pořádal 
sbor místních dobrovolných hasičů ve spolupráci s MÚ Švihov. 

Setkání začalo ve 13:00 mší v kapli sv. Václava v Třebýcince, následovala prezentace 
rodáků ve stanu u hasičárny a k oficiálnímu zahájení došlo ve 14:30 proslovem jed-
natelky sboru dobrovolných hasičů, Lenky Voráčkové. Několik slov přidal také host 
zastupující MÚ Švihov, pan Jiří Unger.

Dalším bodem programu bylo položení kytice a tichá vzpomínka u pomníku pad-
lých v 1. světové válce, který se nachází v parku. Poté došlo již k podávání občerstvení. 
K večeři bylo vepřo knedlo zelo a následovala káva a zákusek. 

Po večeři měli účastníci srazu prostor pro individuální prohlídku obce a od 18:00 
začala k tanci a poslechu hrát skupina Relax, jejímž členem je rodák z Třebýcinky pan 
Josef Tikal.

Účast byla hojná, setkání se zúčastnilo 150 rodáků a všichni si tento den moc užili.
Setkání rodáků v Třebýcince pořádáme jednou za pět let a budeme doufat, že i příští 

setkání se podaří uskutečnit a zároveň se opět sejdeme v takto hojném počtu.

Lenka Voráčková
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TJ Sokol Švihov

Dne 8. června 2024 pořádal TJ Sokol Švihov oslavu Mezinárodního dne dětí u kultur-
ního domu ve Švihově. Akce začala představením sletové skladby „Čmeláčci“, kterou 
od podzimu nacvičoval oddíl rodičů s dětmi. Po předvedení skladby následovaly sou-
těže pro děti na připravených stanovištích. Děti si vyzkoušely prolézání strachovým 
pytlem, skákání v pytlích, chůzi na chůdách a další sportovní činnosti. Každá jejich 
snaha byla odměněna drobným dárkem a na závěr si všichni společně opekli vuřty.

 

Okurková sezóna na hradě? Ani nápad!
Švihov rozhodně nespí! Každý den na hrad proudí návštěvníci a užívají si volného 

času a všeho, co jim hrad nabízí. Nejenom, že prohlídkové okruhy praskají ve švech, 
ve Svačinárně je po celém dni jako vymeteno a ptačí účinkující sokolnických ukázek 
musejí relaxovat, aby druhý den mohli opět ohromit, ale také akce a kulturní program 
jsou bohaté.

Během července byly spuštěny dvě výstavy, které můžete stále navštívit. Jednu vý-
stavu najdete v hradním špýcharu, nese název Barvy hradu Švihov. Uvidíte výtvarné 
práce dětských umělců z Domu dětí a mládeže v Klatovech. Prohlédnout si ji můžete 
do prvního zářijového víkendu. Druhá výstava se nachází ve výstavním sále hned ve-
dle pokladny. 

Zde si můžete prohlédnout výstavu s názvem Ples na hradě. Jedná se o výstavu pa-
ličkovaných krajek, které si během roku připravily krajkářky z Klatov a okolí. Prohléd-
nout si ji můžete do konce sezóny 3. 11. 2024. U výstav ještě chvíli zůstaneme. Hrad 
se také zapojil do jednoho uměleckého projektu, který byl spuštěn během víkendu 27.  

Martina Hašková, TJ Sokol Švihov                                                                                               
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a 28. 7., kdy ve Švihově proběhl festival České hrady. Výstava je umístěna přímo v pro-
storách hradu a vidět ji mohou návštěvníci během prohlídky základního okruhu Hrad 
– Život na šlechtickém sídle. Výstava Bylo nebylo se koná v rámci cyklu výstavních 
intervencí, jejichž smyslem je prezentovat současné české umění v nových a unikátních 
kontextech. Základní myšlenka, kterou prezentují vystavované předměty, je návrat 
dnešní doby k romantismu, tedy propojení s přírodou a obdiv památek – hrobek, zří-
cenin, hradů… Do popředí se tedy znovu dostávají „romantické“ ideály, které se pro-
pojují s uměním a řemeslnou tvorbou. Význam výstavy je zesílený tím, že je umístěna 
právě přímo v prostorách hradu.

Kromě výstav se do konce sezóny odehraje ještě mnoho jiných akcí. Jednou z nejbliž-
ších událostí je divadlo, které ztvární divadelní spolek Tyjátr. V sobotu 17. 8. ve 20:30 se 
na Švihov vrátí Shakespeare. Herci sehrají všech 37 her a 154 sonetů velkého dramatika 
v pouhých 120 minutách, a jestli vám to připadá nemožné, přijďte se podívat.

I po začátku školního roku se budete moct těšit na mnoho akcí. Na přelomu srpna  
a září 31. 8. a 1. 9. se jako každý rok koná ve Švihově pouť. A i v letošním roce se v tuto 
dobu můžete těšit na výstavu bonsají, která se bude konat oba dva dny vždy od 10:00 
do 16:00. Vstupné je dobrovolné a ve 14:00 budou probíhat komentované prohlídky  
a povídání a pěstování bonsají. 

V září se dále uskuteční Švihovské Svatbování. Svatební trh se bude konat v neděli 
8. 9. od 10:00 do 17:00, vstup je 100 Kč. Těšit se můžete na mnoho dodavatelů, svatební 
tipy, přehlídky svatebních šatů, svatební dorty, jídlo a atmosféru nabitou svatební in-
spirací! Čtrnáct dní nato 21. 9. v 17:00 nás navštíví cestovatel Jan Rendl, který prošel  
10 000 kilometrů pěšky Jižní Amerikou a nyní vám řekne, jaké to bylo jít pěšky z Ko-
lumbie do Chile.

Na závěr jedna zpráva z památkové péče. Restaurování maleb v hradní kapli bylo 
dokončeno, lešení bylo odneseno. Na pracích pracovali restaurátoři Hana a Josef Čoba-
novi, díky nimž jsou malby obnovené a vy je nyní můžete znovu obdivovat i objevovat 
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při prohlídkách hradu. A bonusem je zpráva, že paní Čobanová si pro vás připraví 
na toto téma přednášku, kterou si můžete přijít poslechnout během Dnů evropského 
dědictví. 

Pro více informací sledujte hradní sociální sítě
nebo webové stránky: www.hrad-svihov.cz

Petra Kovaříková

FC Švihov
Soutěžní ročník 2023/2024 byl pro náš klub jedním z nejúspěšnějších v historii klubu. 

V kategorii mužů po loňském postupu do krajské B třídy bylo založeno B mužstvo, 
které začalo ve IV. třídě OFS Klatovy. A tým bojoval do posledního kola o postup do 1.A 
třídy, nakonec skončil na krásném třetím místě, což je pro náš tým, který je nejmladší 
v soutěži a tvořen z velké části vlastními odchovanci, velký úspěch. B tým navázal na 
úspěchy A týmu a skončil na druhém místě a postoupil do III. třídy. V následující sezó-
ně budou mužské týmy působit v 1.B třídě a ve III. třídě. 

V kategorii dorostu se povedl historický úspěch, kdy naši kluci v rámci sdružené-
ho klubu s Nýrskem vyhráli Krajskou soutěž dorostu a prvně v historii postoupili do 
Krajského přeboru dorostu, kde budou působit v kategorii mladšího i staršího dorostu. 
Družstva žáků působila v sezóně v obou kategoriích, tedy mladší a starší. Mladší žáci 
mají za sebou úspěšnou nováčkovskou sezónu, kterou zakončili v polovině tabulky  
a mají na co navazovat. Starší žáci si připsali velký úspěch, kdy vyhráli Okresní přebor 
starších žáků a od příští sezóny budou nastupovat po boku Nýrska v krajském přebo-
ru a současně v okresním přeboru. Nejmenší kategorií jsou přípravky, které odehrály  
v sezóně několik turnajů, včetně pořádaných ve Švihově, a určitě se neztratily. 

Adam Popelka
 

Tým dorostu
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 POŠTOLKY ŠVIHOV

SKAUTSKÝ ODDÍL BUDE OD ZÁŘÍ OPĚT PŘIJÍMAT 
NOVÉ ČLENY

Se začátkem školního roku se rozběhne opět po prázdninové pauze program našeho 
oddílu a jako každý rok i letos bude pro zájemce otevřená možnost vstoupit do oddílu. 
Pokud máte zájem, aby vaše dítě vyzkoušelo skautskou činnost a prožilo to, co zažívají 
děti u nás v oddíle, napište na jancizek2@gmail.com nebo zavolejte na 725 196 550. 
Přidat se mohou holky i kluci od druhé třídy výše, ale není nejmenší problém začít  
i na druhém stupni základky. Více informací o našem oddíle najdete na facebooku nebo 
instagramu (1.oddíl Poštolky Švihov) nebo na našem webu https://kralovak.skauting.
cz/postolky/.

Přesné časy schůzek budou určeny až začátkem září. Pokud ale máte o skauting zá-
jem, napište už v průběhu srpna. 

JARO S NAŠÍM ODDÍLEM
Skautský oddíl pokračoval v první polovině roku 2024 ve své pravidelné činnosti, 

kdy se děti scházely v rámci týdenních schůzek v několika věkových kategoriích. Ben- 
jamínci (předškoláci a první třída), Světlušky a Vlčata (kluci a holky 7-11 let) a skauti  
a skautky (12-16 let). Kromě schůzek se uskutečnilo několik oddílových akcí a vše vy-
vrcholilo letním čtrnáctidenním táborem.

Tým starších žáků
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LETNÍ TÁBOR 2024 – VIKINGOVÉ
Letní tábor je každý rok vyvrcholením celoročního programu našeho oddílu. Na 

14denním táboře na louce ve stanech, které si sami stavíme stejně jako kuchyň, jídelnu 
i teepee, prožijeme vždy nádherné 2 týdny pravého táboření bez elektřiny nebo teplé 
vody (pokud si ji neohřejeme na kamnech). 

Děti se naučí mnoho praktických dovedností, od práce se dřevem, přes uzly, rukoděl-
ky, trochu vaření, táborové stavby až po obyčejné poznání, že pokud má tábor fungo-
vat, tak každý musí něčím přispět, něco udělat, že jen společná zodpovědnost za spo-
lečný výsledek může přinést pohodový tábor. Přitom je ale čas naplněný rozvojovým 
programem, kdy si děti vyzkouší spoustu nových aktivit, zjistí, co všechno dokážou  
a zažijí netradiční zážitky jako třeba noc pod přístřeškem mimo tábor, lezení po ska-
lách, zpívání u ohně v teepee, klouzání po namydlených plachtách, vodní bitvy nebo 
indiánskou saunu. Ale také obyčejné lezení po stromě, běhání po louce, koupání v kou-
pališti, střelbu ze vzduchovky nebo jen pohodové povídaní s kamarády u potoka nebo 
u ohně. 

A to vše bez mobilů, pouze opravdově, offline, v přírodě, kde sluníčko probou-
zí a hvězdy dávají dobrou noc. Letos jsme program obohatili o projížďky na koních  
a dokonce za námi přijeli i profesionální hasiči z Nepomuku, aby nám ukázali zásaho-
vé vozy a řekli něco o své práci. 

Součástí každého tábora je neodmyslitelně i etapová hra, která se jako sjednocují-
cí linie táhne celým táborem. Letošní tábor se nesl v duchu Vikingů. Přenesli jsme se 
do severských zemí mezi slavné válečníky i objevitele, poznávali severskou mytologii, 
podnikali objevitelské výpravy a další dobrodružství. 

Kromě samotných etapových her a programů plnily děti i vikingské zkoušky od roz-
dělávání ohně, přes přespání mimo tábor, zkoušku mlčení, vaření, orientaci v mapách  
i střelbu z luku nebo vzduchovky až po zkoušku fyzické zdatnosti nebo výrobu ptačích 
budek. Těch 14dnů uteklo jako voda a než jsme se nadáli, museli jsme vyrazit na plavbu 
do domovských přístavů. Uvidíme, kam nás zanesou dobrodružství příští tábor.

Jan Čížek
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Sbor dobrovolných hasičů Švihov

V prvních sedmi měsících byla činnost sboru opět pestrá. Na začátku roku se tři 
členové zúčastnili, spolu s ostatními spolky, slavnostního zahájení roku v kulturním 
domě, pořádaném městem Švihov, kde byli oceněni za jejich práci. V lednu jsme tra-
dičně obešli město a pozvali občany na hasičský ples, který se konal 20. 1. a opět se 
opravdu vydařil. Na konci února se zúčastnila soutěžní družstva dětí zimního srazu  
v Kašperských Horách, kde přípravka obsadila 4. místo, mladší 1. a 14. místo a starší 
5. a 10. místo. 

Aby toho neměli naši nejmenší málo, zúčastnili se akce Červený kříž dětem – se-
minář první pomoci, konaný v Dehtíně, kde si osvojili záchranu lidského života pod 
vedením lektorů Červeného kříže. Březen jsme věnovali přípravám na den otevřených 
dveří, který se konal 23. 3. Veřejnost se tak seznámila s naší činností, prohlédla si tech-
niku, věcné prostředky a naše zázemí. 

Poté následovala procházka okolo Švihova s názvem „Poznáváme, kde bydlíme“. 
Duben jsme opět věnovali našim nejmenším, když jsme uspořádali exkurzi pro děti  
z mateřské školy, která měla velký úspěch. Bylo radostí sledovat nadšení dětí, které se 
aktivně zapojovaly do ukázek techniky a vybavení hasičů. 

Vrcholem celoroční přípravy dětí byla účast na celorepublikovém kole Závodu bran-
né všestrannosti ve Vlašimi, odkud si přivezli 21. místo. Na konci měsíce jsme postavili 
tradiční hasičskou májku a strávili hezký večer s mladými hasiči a jejich rodiči. Plynu-
le jsme pokračovali s přípravami na okresní kolo hry Plamen, kde mladší skončili na  
8. místě a starší bohužel nedokončili, kvůli zranění jedné členky, což se bohužel  
i v tomto sportu stává. 

Konec školního roku jsme tradičně zakončili silovou soutěží Švihovský kabrňák ko-
nanou na domácí půdě. Ale ani dospělí nezaháleli a zúčastnili se několika soutěží. Ženy 
byly na dvou soutěžích, na okrskové, kde braly 1. místo a dále na okresní soutěži. Muži 
též brali z okrskové soutěže 1. místo, stejně tak, jako ze soutěže O pohár starosty obce 
Červené Poříčí. Dále byli kluci na okresní soutěži v Bystřici a Pošumavské lize v Habar-
ticích, Týnci u Horažďovic, Defurových Lažanech a Lubech. Mladším i starším týmům 
děkujeme za příkladnou reprezentaci sboru. 

Členové výjezdové jednotky se scházejí pravidelně 2x týdně ve zbrojnici, kde pro-
bíhá pravidelná údržba techniky a výstroje. Každoročně také probíhají školení řidičů, 
obsluhy motorových pil, nositelů dýchací techniky, první pomoci, školení velitelů atd. 
Jednotka vyjížděla v tomto roce zatím k 25 událostem (požáry, dopravní nehoda, tech-
nické pomoci, odstraňování stromů, čerpání vody, transporty pacientů a součinnost se 
zdravotní záchrannou službou a leteckou záchrannou službou). 

Zároveň proběhlo i taktické cvičení na naší dominantu, a to Hrad Švihov, se zaměře-
ním na požár ve věži a následnou evakuaci. Byla tak prověřena jak dostupnost techni-
ky, tak i provedení případného zásahu. Letos Švihov potrápily deště a nakonec i velká 
voda, výjezdová jednotka i tuto událost zvládla na výbornou. 
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A i jí patří, za nejen tento náročný několikadenní zásah, velký dík. Členové sboru 
opět strávili ve zbrojnici, i mimo ní, mnoho a mnoho hodin a to na úkor svého volného 
času. DÍKY!!!

Radek Hnát

Otevření Pol Pointu ve Švihově
Již šestý Pol Point na území Plzeňského kraje je k dispozici veřejnosti od 11. července 

2024. Nyní jsme zahájili provoz bezobslužného kontaktního místa Policie České repub-
liky na Klatovsku v obci Švihov. Slavnostního otevření se jako tradičně zúčastnil ředitel 
Krajského ředitelství policie Plzeňského kraje brigádní generál Petr Macháček společ-
ně s brigádním generálem Václavem Kučerou, ředitelem Krajského ředitelství policie 
Středočeského kraje, který je rovněž považován i za zakladatele Pol Pointů. Mezi další, 
a neméně důležité hosty, patřil starosta obce Švihov pan PaedDr. Václav Petrus a další 
zástupci z okolních samospráv. Krajský ředitel brigádní generál Petr Macháček k nově 
otevřenému Pol Pointu mimo jiné uvedl: „Pevně věřím, že i tento Pol Point, který umožňuje 
rychlý a komfortní kontakt s policií, bude ve Švihově využíván. Stejně tak doufám, že bude pro 
všechny, kteří s námi potřebují řešit své záležitosti, představovat novou a moderní alternativu, 
která má za cíl rozšířit naše služby veřejnosti.“ I přesto, že jsme veřejnosti již několikrát 
zavedení a fungování Pol Pointů představovali, tak nyní v několika bodech uvádíme 
krátké shrnutí.

Co Pol Point konkrétně znamená a v jakých záležitostech ho lidé mohou využít?
Pol Point (můžeme přeložit jako policejní bod) je alternativou pro podání jakéhokoliv 

oznámení, které snese odkladu.  Veřejnost ho tedy může využít ve všech případech, 
kdy s ohledem na život a zdraví není nutné kontaktovat bezplatnou linku 158.  Nena-
hrazuje tedy tísňové volání, nýbrž se jedná o způsob kontaktu občanů s policisty ve 
věcech, které by, zjednodušeně řečeno, přišli osobně oznámit na policejní služebnu. 
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Jedná se o bezpečné kontaktní místo policie, kde je oznamovateli vytvořeno soukromé 
a diskrétní prostředí. Lidé ho mohou využít v záležitostech, kdy se sami stali obětí 
trestného činu a např. z nejrůznějších osobních důvodů je pro ně nevyhovující dostavit 
se na policejní služebnu. Z tohoto místa však mohou oznámit i jakékoliv protiprávní 
jednání, o kterém se dozvěděli či byli jeho svědkem.

Jak Pol Point funguje?
Jak jsme již výše uvedli, jedná se o bezobslužné místo, jehož návštěva nevyžaduje 

po oznamovateli žádné nároky a bez jakéhokoliv vlastního kroku může dotyčný ihned 
na dálku komunikovat s policistou. Před vstupem do Pol Pointu si občan zazvoní na 
zvonek u vchodových dveří do Pol Pointu a následně mu je umožněn vstup do míst-
nosti. Ta je vybavena výpočetní technikou a kamerami pro nahrávání úkonů, o čemž je 
oznamovatel hned na úvod poučen policistou, který se videokonferenčně do místnosti 
připojí. Za oznamovatelem, pokud on sám nebude chtít, nikdo jiný vstoupit nemůže 
a je pouze na něm samotném, kdy se rozhodne rozhovor s policistou ukončit a z Pol 
Pointu odejít. Policista, který s oznamovatelem hovoří, může bezodkladně provádět 
příjem oznámení a rovněž tyto úkony dokumentovat. Přijaté oznámení následně obra-
tem postoupí příslušnému policejnímu orgánu k dalšímu šetření, aniž by oznamovatel 
musel cokoliv podepisovat – vše je nahráváno a přiloženo ke spisu.

Jaké jsou přednosti Pol Pointu?
Podání oznámení prostřednictvím Pol Pointu má pro oznamovatele své nesporné 

výhody, a to efektivní a rychlý kontakt s policistou, pohodlí a úsporu času. Mezi další 
přednosti patří technické vybavení této místnosti umožňující vzdálený kontakt s po-
licistou (což některé oběti vzhledem k charakteristice protiprávního jednání, které na 
nich bylo spácháno – např. domácí násilí, znásilnění apod., upřednostní před osobní 
návštěvou policejní služebny) a rovněž vytvoření bezpečného místa pro oznamovatele. 
Pozitivum, ne však zcela zásadní, můžeme shledat i v podobě nižší administrativní 
zátěže pro samotné policisty. 

Kde vznikla myšlenka Pol Pointu?
Vůbec první Pol Point na území České republiky vznikl ve Středočeském kraji v roce 

2020, kdy se myšlenka ředitele Krajského ředitelství policie Středočeského kraje brig. 
gen. Václava Kučery o této formě rozšířené služby veřejnosti proměnila do pilotního 
projektu. Nyní jich ve Středočeském kraji funguje již několik, a to ve třech základních 
modifikacích.

prap. Michal Schön

Spolek Komunitní škola Švihov je zpět a přináší 
nové aktivity pro občany!

Vážení občané Švihova a okolí,
přinášíme vám novinky ze spolku Komunitní škola Švihov. Jak si mnozí z vás jistě 

pamatují, spolek po dlouhá léta přinášel do života na Švihovsku mnoho aktivit a akcí 
pro všechny věkové kategorie našich občanů. Pandemie covidu však organizaci čeho-
koli příliš nepřála, a proto jsme byli nuceni utlumit naši činnost. Tato doba je naštěstí již 
za námi, a proto je ten správný čas vrátit spolku nový dech. 
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Na jaře letošního roku vstoupili do spolku noví členové, kteří by rádi navázali na 
úspěšnou činnost spolku před covidem a zároveň přinesli nové aktivity, z nichž se do 
budoucna mohou stát i nové tradice. Chceme budovat propojenou komunitu občanů, 
podporovat vzdělávání a kulturu ve městě. Naším cílem je zlepšit kvalitu života pro-
střednictvím různorodých aktivit, které přinášejí radost a obohacení všem našim oby-
vatelům.

Podzim plný vzdělávání a kultury
Na podzim plánujeme spuštění kurzu Digiobčan, který bude zaměřen na všechny 

občany, kteří se chtějí naučit pracovat s tabletem a ovládat jeho základní funkce. Tento 
kurz budeme připravovat ve spolupráci se zkušenými lektory a bude rozdělen do ně-
kolika výukových bloků. Kurz by měl začít zhruba v listopadu, takže se již nyní můžete 
těšit na podrobnější informace a možnost registrace. Detailní informace vám přineseme 
v následujícím vydání Švihováčku, ale i na Facebooku našeho spolku. 

Máte-li chuť se informovat již nyní, můžete nás kontaktovat na e-mailu:
komunitniskolasvihov@gmail.com či telefonicky na 607 858 873.

Přednáškové večery
Podzim také přinese novou nabídku kulturních akcí, zejména pak přednáškových 

večerů na zajímavá témata. Jedním z prvních témat bude cestování, kdy se prostřed-
nictvím různých přednášejících budete moci přenést do dalekých koutů světa. Tyto 
večery budou ideální příležitostí, jak si zpříjemnit dlouhé podzimní večery a dozvědět 
se něco nového.

Zapojte se do našich aktivit
Jsme nadšení z možnosti oživit náš spolek a přinést nové aktivity do života na Švi-

hovsku. Věříme, že naše snahy budou mít pozitivní dopad na celou komunitu a že se 
do našich akcí zapojí co nejvíce z vás. Aktuální informace o akcích a novinkách můžete 
sledovat na facebookové či instagramové stránce Komunitní škola Švihov. 

Děkujeme za vaši podporu a těšíme se na vaši účast!
Za celý spolek vás zdraví

Lucie Hrnčířová, Alena Baxová a Michaela Vacíková

Švihovská pouť a doprovodný program
Jako již tradičně se švihovská pouť bude konat první zářijový víkend. 
Zveme Vás na doprovodné akce, které se uskuteční s tímto programem:

Pódium na náměstí:
Pátek 30. 8. 2024
18:00 THE ECHOES
20:00 DEJTO

Sobota 31. 8. 2024
14:00 POUŤOVÉ HARMONIKY

Neděle 1. 9. 2024
14:00 SKALANKA



-  15  -

KD Švihov
Sobota 31. 8. 2024
20:00 POUŤOVÁ ZÁBAVA
TJ Sokol Švihov Vás srdečně zve na tradiční pouťovou zábavu. 
K tanci a poslechu zahrají „Lovci rytmů“. Vstupné 150,- Kč.

Nádvoří hradu Švihov
31. 8. a 1. 9. 2024
9:30-17:00 POUŤOVÝ JARMARK
V nabídce bude široká nabídka uměleckých a řemeslných výrobků.

10:00 -16:00 VÝSTAVA BONSAJÍ
Ve 14 hodin proběhne komentovaná prohlídka spolu s povídáním o pěstování bonsají.

v 10:00, 13:00, 14:30 a 16:00 LOUTKOVÉ DIVADLO PRO DĚTI
Se svými loutkami vystoupí paní Alenka Čížková. Čekají nás představení 
„O čarodějnicích“ a „Bubákologie“.
V mezičase bude pro zábavu dětí k dispozici maxibublifuk a potiskování triček.

Areál základní školy Švihov
sobota 31. 8. 2024 
14:00–16:00 ZPÁTKY DO ŠKOLY
V souvislosti s koncem prázdnin a začátkem nového školního roku pořádá Komunitní 
škola Švihov v areálu základní školy Švihov akci „Zpátky do školy“. Děti se mohou 
těšit na netradiční úkoly, orienťák i malé odměny za úspěšné splnění úkolů. 

Kostel sv. Václava
neděle 1. 9. 2024
8:30 poutní bohoslužba
Poutní bohoslužba se letos, vzhledem k rekonstrukci kostela sv. Jiljí, bude konat v kos-
tele sv. Václava. 
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Objednání předplatného:
Město Švihov, nám. Dr. E. Beneše 38, částka na rok 30,- Kč,

doručování po Švihově zdarma,
zasílání elektronickou poštou zdarma,
zasílací adresy oznamovat na adresu:

mu-svihov@klatovsko.cz
nebo písemně na adresu úřadu.

Vydává: MÚ Švihov
Redakce: MÚ Švihov, nám. E. Beneše 38
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RAKETOVĚ
RYCHLÝ INTERNET
A CHYTRÁ TV
PRO ŠVIHOV
a okolí

Internet od 390 Kč

Instalace zdarma

6 měsíců internetu zdarma ŠVIHOV


